
ZÁPIS Č. 4/ 2008(195) 
ZE ZASEDÁNÍ  AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT  KONANÉHO DNE  8. DUBNA  2008   

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ  OD 9:00 HODIN 
 

Přítomni:  viz prezenční listina (celkem 17 členů AS VUT) 

Omluveni:  Gescheidtová/FEKT, Hanušová/FP, Pekař/FCH, Polách/FEKT, Vojta/FCH 

Neomluveni:  Kareš/FA, Čechová/FSI 

Hosté: rektor Rais, prorektoři Nový, Jura, Kotoul, Švec, tisková mluvčí Vanýsková,  
            doc. Münsterová, RNDr. Lepková/CESA, studenti M. Hrubý/FAST, M. Hrušovský/FIT 

 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT ze dne 11. 3. 2008 
4. Informace rektora, prorektorů a tiskové mluvčí 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Ekonomické záležitosti  

 Rozpočet VUT v Brně na rok 2008  
 Problematika KaM 
 Různé ekonomické záležitosti  

7. Výroční zpráva o činnosti VUT  v Brně za r. 2007 
8. Návrh na založení spin-off firmy LTR Group, s. r. o.  
9. Žádost o projednání záměru VUT vykoupit pozemky v lokalitě PPV 
10. Statut VUT  
11. Legislativní záležitosti 

 Volební a jednací řád AS VUT 
 Vnitřní předpisy FA 
 Organizační řády dalších součástí VUT 
 Různé legislativní záležitosti 

12. Pedagogické záležitosti 
 Studijní program Rizikové inženýrství 
 Kritéria pro stanovení pedagogického zatížení učitelů na VUT  

13. Různé 
 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 
 
1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Předseda AS VUT doc. Dalík zahájil jednání v 9:05 hod. Přivítal rektora Raise, prorektory, přítomné hos-
ty i členy AS VUT a omluvil nepřítomnost prorektora Fialy. Do funkce skrutátorů byli navrženi doc. 
Lhotáková a doc. Kunovský.  

Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Lhotákovou a doc. Kunovského.  
Hlasování: pro – 13  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 
2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 

Navržený program zasedání byl schválen.  
Hlasování:  pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 



3.  SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 3/2008 

K zápisu nebyla vznesena žádná písemná ani ústní připomínka. 

Návrh usnesení AS č.  2: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 3/2008 konaného dne 11. března 2008. 
Hlasování:  pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 
4.  INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ A TISKOVÉ MLUVČÍ 

 Rektor Rais 
 Dne 27. 3. 2008 se uskutečnilo jednání rektora s velvyslankyní Švédska a tajemníkem švédského 

velvyslanectví za účasti poradce premiéra Topolánka Kalaše a Dr. Kopicové ve věci spolupráce 
s univerzitami ve Švédsku; navštívili Inkubátor VUT a ÚTT.  

 MŠMT uveřejnilo první indikativní seznam velkých výzkumných projektů VaVpI (mimo jiné je 
v něm BIOCEF, ELI, Vestec, Ostrava IT, Centrum materiálového výzkumu v Pardubicích, CESLAB 
a CEITEC za Jižní Moravu). Dnes proběhne jednání ředitelů brněnských ústavů AV ČR a rektorů VŠ 
v Brně zainteresovaných v CEITEC.  

 Ve druhé polovině dubna se uskuteční návštěva eurokomisaře Jána Figeľa, předpokládá se, že bude 
prezentováno zejména: CEITEC; připravenost i na malé a střední projekty VaVpI; OP VpK; studijní 
programy i v angličtině.  

 Rektor informoval o své pracovní cestě do Chicaga; důvody: ocenění za dlouholetou práci v oblasti 
MBA a jednání s obchodním konzulem ČR Spáčilem ve věci spolupráce s Illinois Institute of Techno-
logy. Tato technická univerzita projevila zájem o spolupráci s VUT zejména v oblasti architektury.  

 MŠMT pro letošní rok schválilo výstavbu objektu T10, přidělen ISPROFIN zahájení z vlastních zdro-
jů, poděkování kvestoru Kotkovi za odvedenou práci, k úspěchu akce výrazně přispěli děkan FEKT 
Vrba a tajemník FEKT Morda.  

 Dne 18. 6. 2008 se uskuteční slavnostní zasedání VR VUT, na kterém budou uděleny 2 čestné dokto-
ráty (P. Skalicky, Technische Universität Wien/Rakousko + E. CH. von Glasner, Universität Stutt-
gart/Německo); na den 18. 4. 2008 je domluvena informativní schůzka s prof. Skalickým z TU Wien.  

 Příprava oslav 110. výročí VUT – motto: „Od historie ke strategiím a vizím VUT“; lze zakomponovat 
oslavy výročí některých fakult. Datum hlavních oslav: 20. a 21. 9. 2009.  

 Situace v oblasti KaM: Stížnost na J. Kalouskovou byla předána Dozorčí radě KaM. Koleje a menzy 
nemají právní subjektivitu. Ředitel KaM nemá oprávnění jednat jménem VUT, neboť mu byly ode-
brány veškeré plné moci, které mu byly v předchozích obdobích rektorem VUT v Brně uděleny. Ve 
věci podání trestního oznámení na studenty se jedná o spor mimo VUT, proběhla diskuse s právníkem 
zastupujícím VUT (rektor, předseda AS) s cílem nevystupovat proti studentům VUT. Rektor dnes po 
dohodě s předsedou AS pověřil právníka, který zastupuje VUT, aby učinil kroky ve prospěch studentů 
a k zastavení (popř. odložení) trestního stíhání, v němž figuruje jméno VUT. Dne 7. 4. byla projedná-
na otázka trestního stíhání studentů se závěrem: Vedení VUT nesouhlasí s trestním oznámením na 
studenty vlastní univerzity.  

V souvislosti s částkou vyčleněnou v návrhu Rozpočtu VUT v Brně na r. 2008 na dokončení restruktura-
lizace Rektorátu vznesla PhDr. Spoustová dotaz týkající se účelu jejího využití. Rektor Rais sdělil, že se 
jedná o finanční rezervu. I. etapa restrukturalizace Re skončila, II. etapa se bude týkat odborů Rektorátu 
řízených kvestorem. Vzhledem k tomu, že kvestor Kotek se z jednání AS VUT omluvil, budou podrob-
nější informace sděleny na příštím zasedání AS VUT. Dále na dotaz PhDr. Spoustové týkající se vystavo-
vání zápisů z KR na www stránkách VUT rektor Rais sdělil, že dle dohody z kolegia rektora je 
v kompetenci jednotlivých děkanů fakult rozhodnout o tom, zda zápisy z KR budou vyvěšeny na www 
stránkách fakulty.  
 

 prorektor Kotoul 
 Uzavření soutěže TOP 10: – do 23. 4. 2008 bude probíhat kontrola validity vložených výsledků u prv-

ních 20 pracovníků v každé kategorii, děkani příslušných fakult byli požádáni o písemné potvrzení 
validity výsledků v technologické kategorii typu ověřená technologie, poloprovoz, prototyp. Výsled-
ky budou zveřejněny jednak v Apollu v modulu Monitoring VaV a jednak na portálu VaV 
www.vutbr.cz. 
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 Do provozu byl uveden další modul Monitoringu VaV – Hodnocení součástí VUT – algoritmus pře-
počítává body získané autorem výsledku podle pracovních úvazků na jednotlivé ústavy a fakulty. Při-
pravuje se rozšíření modulu o informaci o finančních prostředcích, které přišly na ústavy prostřednic-
tvím výzkumných projektů. Získané body budou poděleny hodnotou finanční podpory výzkumu 
v milionech – získá se hodnota SR indexu nejen pro jednotlivé fakulty, nýbrž i pro ústavy.  

 
     prorektor Švec 

 Na www.msmt.cz  zveřejněn plán výzev a příručka pro žadatele OP VK. 
  Připraveno rozhodnutí rektora o výši ubytovacího stipendia za leden až duben t. r. ve výši 600 

Kč/měsíc.  
 Na valné hromadě RHK prorektor M. Švec zvolen členem představenstva RHK Brno, má za úkol 

vypracovat spolu s prorektorem MU plán rozvoje spolupráce RHK s vysokými školami. 
 Poplatky za studium: na základě požadavku fakult bude od 1. 7. 2008 zahájeno vyměřování poplatků 

za studium (kromě CŽV) centrálně Rektorátem.  
 

 Prorektor Nový 

 Protestní akce proti KaM: podle informace pí. Kalouskové z vedení KaM protestní akce 1. 4. 2008 
proběhla, byť v omezeném rozsahu, bylo vydáno přibližně o třetinu jídel méně, než je běžné.  

 Dvě stížnosti adresované rektorovi VUT: 
 podezření na prohospodaření stolů KaM (Bc. Hrušovský), 
 podávání nepravdivých informací paní Kalouskovou z KaM (Ing. Sekora), 

obě budou projednány na nejbližším zasedání DR KaM dne 28. 4. 2008. 

Doc. Münsterová na základě pověření děkana FSI informovala o problémech s KaM. Na jednáních VR 
FSI bylo občerstvení vždy zajišťováno KaM. Na posledním zasedání vědecké rady fakulty však KaM 
odmítly toto občerstvení zajistit s odůvodněním, že pro tuto službu nemají kapacitu. Na konkrétní dotaz 
pak zdůvodnily toto odmítnutí i tím, že AS FSI podpořil studenty, kteří se podíleli na organizaci petice 
proti KaM.   
 

 prorektor Jura 

 V Centru VUT, Antonínská 1 byl zahájen prodej knih z produkce Nakladatelství VUTIUM v prodejní 
galerii, umístěné v prostorách Ústřední knihovny VUT. Za březen byla tržba cca 11 000 Kč.  

 Výstava Svět knihy, Praha 24. - 27. 4. 2008 (Čt - Ne) v Průmyslovém paláci na Výstavišti Praha Ho-
lešovice. Nakladatelství VUTIUM zde bude prezentovat svoji produkci. 

 V rozvojovém programu MŠMT „Rozvoj informačních systémů“ jsou vyčleněny dvě skupiny finanč-
ních prostředků pro odměny pracovníkům fakult, a to na tyto činnosti: 

 Rozdílová analýza využívání studijního informačního systému na fakultách – 1 mil Kč, určeno ja-
ko odměny pracovníkům jednotlivých fakult za příspěvek k rozvoji centrálního IS, a to nejen pro 
IS fakult, ale i ostatní pracovníky VUT (jsou 2 možné způsoby zapojení do honorovaných aktivit: 
1. doplňování wiki na www stránkách VUT na adrese https://wiki.ro.vutbr.cz, 2. e-mailem do 
elektronické konference apollo@vutbr.cz. 

 Podpora multimediální výuky – 1,5 mil Kč, určeno jako odměny těm pedagogům fakult, kteří 
umístí elektronické pomůcky (splňující kritéria e-learningu na elektronické a multimediální po-
můcky) do centrálního e-learningového systému MOODLE viz https://www.vutbr.cz/elearning/, 
na této adrese je umístěn demonstrační kurz MOODLE a další podpůrné informace o postupu; 
technické problémy lze řešit dotazy do elektronické konference moodle@vutbr.cz nebo 
v naléhavém případě kontaktovat pracovníka CVIS (D. Pačes *5425). 

 Dne 9. 4. 2008 od 18 do 6 hodin druhého dne se uskutečnila odstávka databáze. 
 Informace dovozce zahraniční literatury Starman Bohemia s.r.o. o poskytnutí slevy na nakupované 

knihy v rámci řešení grantových projektů. Ředitel ÚK bude s tímto dovozcem jednat o větší slevě za 
předpokladu, že knihy budou nakupovány prostřednictvím knihovny některé fakulty nebo ÚK VUT. 

 
 
 

 tisková mluvčí Vanýsková 
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 Média věnovala  pozornost tématu CEITEC versus Synchrotron. Dne 19. 3. 2008 na tiskové konfe-
renci v Praze prezentovala AV ČR své projekty BIOCEF, ELLI a CESLAB. V prezentaci nebyl vůbec 
zmíněn projekt CEITEC. Na otázku Dr. Vanýskové, jaká je spolupráce AV s CEITEC, který připravu-
jí brněnské univerzity společně s AV už 4. rok, odpověděl místopředseda Drahoš, že CEITEC je zají-
mavý, ale silně nadhodnocený projekt. Média jeho odpověď zaznamenala. 

 Dne 2. 4. 2008 se konala společná tisková konference VUT a MU – novinářům byly poskytnuty in-
formace o neseriózních krocích, které AV podnikla ve vztahu k univerzitám a CEITEC. 

 Další stručné informace byly věnovány prezentaci VUT v médiích, vystoupení odborníků v televizi, 
zájmu všech médií o výstavu strukturních modelů sakrálních staveb pracovníka  FA doc. J. Drápala. 
Výstavy FaVU, akce CESA, FIT 3D v časopise Euronews. 

 VUT bylo spolupořadatelem festivalu Jeden svět – velká pozornost médií – dobrá reklama pro VUT.  
 

5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 

Doc. Münsterová podala informaci o jednání předsednictva RVŠ dne 20. 3. 2008 – viz zápis uvedený na 
adrese: http://www.radavs.cz/index.php?oblast=16.  

Body jednání: 1. Zahájení – uvítání hostů: náměstka ministra školství, mládeže a tělovýchovy prof. Rů-
žičky, místopředsedy ČKR, rektora UK prof. Hampla a zástupce odboru vysokých škol MŠMT doc. Trky; 
2. Zprávy z užšího předsednictva RVŠ – vystoupili předseda RVŠ prof. Haasz a místopředseda RVŠ prof. 
Bednář. Jednání se týkalo zejména věcného projednávání připomínek RVŠ a ČKR k Reformě systému 
výzkumu, vývoje a inovací v ČR; 3. Vystoupení hostů – nám. ministra školství, mládeže a tělovýchovy 
prof. Růžička (seznámil s výsledky ankety RVŠ k problematice Bílé knihy terciárního vzdělávání), rektor 
UK Hampl  a PhDr. Smrčka; 4. Vypořádání připomínek RVŠ k Reformě systému výzkumu, vývoje a 
inovací  (dále VVI) – předseda legislativní komise RVŠ prof. Zlatuška připravil pro členy předsednictva 
RVŠ text reagující na způsob, kterým předsednictvo RVV naložilo s připomínkami RVŠ k reformě hod-
nocení VaV, po obsáhlé diskusi předsednictvo RVŠ hlasovalo o dvou návrzích usnesení, ani jeden návrh 
však nebyl schválen; 5. Výsledky ankety RVŠ k otevřeným otázkám Bílé knihy terciárního vzdělávání – 
vystoupil předseda pracovní komise RVŠ pro strategie a rozvoj VŠ doc. Ježek, v diskusi vystoupili ná-
městek ministra prof. Růžička, předseda SK RVŠ Vozník, Mgr. Nantl a doc. Münsterová; předsednictvo 
RVŠ dále hlasovalo o návrhu uspořádat II. kolo ankety k Bílé knize terciárního vzdělávání; usnesení ne-
bylo přijato; 6. Problematika Fondu rozvoje vysokých škol; 7. Vyhlášení témat Rozvojových projektů na 
r. 2009; 8. Požadavky na úpravu databáze RIV; 9. Ustavení pracovní komise pro etiku ve vědecké 
a pedagogické práci – prozatímním vedením této komise byla pověřena RNDr. Krupková; 10. Zprávy ze 
Studentské komory RVŠ; 11. Hospodaření RVŠ; 12. Různé.  

RNDr. Krupková sdělila, že předseda pracovní komise RVŠ pro vzdělávací činnost Mgr. Nantl přednesl 
příspěvek na téma národní systém (rámec)  kvalifikací – materiál je uveden na stránce RVŠ.  
 
 
6. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Rozpočet VUT v Brně na rok 2008 

Návrh Rozpočtu VUT v Brně na r. 2008 byl rozeslán členům AS VUT e-mailem dne 12. 3. 2008. Usku-
tečnila se tři zasedání EK AS VUT – 25. 3. 2008, 1. 4. 2008 a 7. 4. 2008 (od 16:00 do 20:00 hodin). Na 
těchto zasedáních byl podrobně projednáván předložený návrh rozpočtu, finanční prostředky vyčleněné 
pro CVIS byly diskutovány za účasti ředitele CVIS Marušince a prorektora Jury. Příští jednání ekono-
mické komise se bude konat v úterý 15. 4. 2008; na jednání budou přizváni ředitelé ICV a ÚK. Cílem 
jednání EK AS VUT je najít v předloženém návrhu rozpočtu finanční rezervy.  
 
 Problematika KaM 

Autor petice proti KaM student M. Hrušovský byl předvolán na policii ve věci žaloby ředitele KaM Ing. 
Grulicha. Požádal o možnost informovat na zasedání AS VUT o této žalobě a o záležitostech KaM. 
O průběhu tohoto jednání, které se uskutečnilo na schůzi EK AS VUT dne 7. 4. 2008, informoval předse-
da EK RNDr. Popela. Studenti M. Hrušovský a P. Pospíchal, administrátor serveru stránek „Den bez 
menz“, podrobně seznámili členy EK se zpracovanými grafy vývoje cen v menzách VUT za měsíce únor 
a březen 2008. Členové EK AS VUT ocenili zpracování grafů a požádali o možnost vyjádřit se k nim 
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jednoznačně až po jejich podrobnějším prostudování. Současně konstatovali, že situaci v oblasti KaM 
považují za velmi vážnou a ujistili studenty o jejich podpoře. 

Předseda EK RNDr. Popela předal na zasedání ekonomické komise AS dne 7. 4. 2008 předsedovi AS 
doc. Dalíkovi veškeré připomínky týkající se KaM, které obdržel (viz usnesení AS VUT č. 7 ze dne 11. 3. 
2008). Doc. Dalík tyto připomínky zpracuje do jednoho dokumentu a ten bude rozeslán všem členům AS 
VUT. EK AS VUT se bude těmito připomínkami zabývat na svém zasedání dne 15. 4. 2008. 
  
 Různé ekonomické záležitosti 

Doc. Korytárová byla pověřena předsedou EK RNDr. Popelou, aby AS VUT informovala o níže uvede-
ném závěru EK na téma návrhu rozpočtového financování knihoven fakult VUT. 

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 25. 3. 2008: 
Na základě diskuse vyvolané žádostí tajemnice FCH objasnil kvestor VUT způsob financování knihoven. 
EK AS VUT považuje stávající způsob financování i organizace knihoven za neperspektivní a doporučuje, 
aby byly vypracovány alternativy organizace a řízení knihoven v rámci VUT, a to do října 2008, aby způ-
sob financování mohl být zahrnut do Pravidel pro tvorbu rozpočtu VUT na rok 2009. 
 
V navazující krátké diskusi vystoupili zejména prorektor Jura a doc. Münsterová. Vyjádřili názor, že za 
daleko perspektivnější považují jednu areálovou knihovnu, stále otevřenou studentům VUT, než samo-
statné knihovny fakultní. Řada vysokých škol se snaží v této oblasti o integraci. Zamítavý postoj 
k areálovým knihovnám je možné ovlivnit ekonomicky, tzn. dokázat fakultám, že centralizace pro ně je 
finančně výhodnější.   
 
 
7. VÝROČNÍ ZPRÁVA O ČINNOSTI VUT  V BRNĚ ZA R. 2007  

Výroční zpráva o činnosti VUT v Brně za r. 2007 byla AS VUT předložena na zasedání dne 11. 3. 2008 
a poté rozeslána e-mailem. Zpráva byla projednána legislativní komisí AS VUT dne 4. 4. 2008, kde byly 
k textu vzneseny dvě formální připomínky:  

 Tabulka 1.5 – místo 0 patří 0/celkový počet členů, 
 Tabulka 2.9a – lektoři – chybí součet.  

Členové LK AS VUT doporučili AS VUT tuto zprávu po zapracování dvou výše uvedených připomínek 
ke schválení. V průběhu předkládací lhůty provedla PhDr. Vanýsková v předložené zprávě několik drob-
ných formálních oprav, se kterými členy AS VUT seznámila. Vzhledem k tomu, že žádné další připomín-
ky nebyly k Výroční zprávě o činnosti VUT v Brně za r. 2007 vzneseny, hlasoval AS VUT ihned o jejím 
schválení.  

Návrh usnesení AS č. 3: 
AS VUT schvaluje Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za rok 2007 ve znění po zapracování drobných 
formálních oprav. 
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 
8. NÁVRH NA ZALOŽENÍ SPIN-OFF FIRMY LTR GROUP, S. R. O.  

Návrh byl předložen v zastoupení rektora kvestorem na zasedání AS VUT dne 11. 3. 2008 (rozeslán e-
mailem dne 17. 3. 2008) a byl projednán ekonomickou komisí AS VUT dne 1. 4. 2008. Doc. Dalík se-
známil členy AS VUT s e-mailem, doručeným v pozdních večerních hodinách v pondělí 7. 4. 2008 (před 
zasedáním), ve kterém mu kvestor Kotek sdělil, že po projednání s rektorem Raisem budou navrhované 
spin-off firmy (LTR Group, s.r.o. a Scio Tech s.r.o.) vedením FEKT VUT v Brně řešeny, v souladu se 
související vnitřní normou, formou uzavření licenční smlouvy bez majetkové účasti VUT v Brně. Na zá-
kladě výše uvedeného stahuje vedení VUT v Brně žádost o projednání návrhu na založení právnické oso-
by s majetkovou spoluúčastí VUT v Brně s názvem LTR Group, s.r.o. z programu jednání AS VUT. Ná-
sledně po ukončení přípravy licenčních smluv budou tyto postoupeny AS VUT k projednání. AS VUT 
vzal výše uvedenou informaci kvestora Kotka na vědomí.  

Jeden z předkladatelů návrhu na zřízení firmy LTR Group, s.r.o. doc. L. Žalud, který byl na zasedání 
přítomen, požádal o zaslání výše uvedeného sdělení kvestora VUT.  
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9. ŽÁDOST O PROJEDNÁNÍ ZÁMĚRU VUT VYKOUPIT POZEMKY V LOKALITĚ  PPV  

Žádost byla předložena AS VUT k vyjádření dne 11. 3. 2008 (rozeslána e-mailem dne 18. 3. 2008) a pro-
jednána EK AS VUT dne 25. 3. 2008. Z jednání jednoznačně vyplynulo doporučení EK, aby AS VUT 
k záměru zaujal kladné stanovisko – viz usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 25. 3. 2008. V diskusi členů 
AS bylo konstatováno, že záměr vykoupit tyto pozemky je dobře zdůvodněný, a proto AS VUT zformu-
loval a schválil níže uvedené usnesení.   

Návrh usnesení AS č.  4: 
AS VUT projednal záměr vykoupit pozemky v lokalitě Pod Palackého vrchem (viz dopis kvestora ze dne 
11. 3. 2008, č.j. 42/90310/08) a vůči uvedenému záměru nemá námitek.  
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.   
 
 
10. STATUT VUT  

Na jednání LK AS VUT dne 18. 3. 2008, kterého se zúčastnil rektor Rais, souhlasili členové LK 
s návrhem rektora, aby AS VUT projednal změnu článku 21 – zřízení Disciplinární komise VUT, doporu-
čenou JUDr. Koťátkovou z MŠMT – na zasedání AS VUT v dubnu. LK společně s rektorem dospěla 
k tomuto návrhu znění článku 21: „Zřizování Disciplinární komise VUT se řídí § 13 zákona“. Rektor 
Rais s tímto zněním souhlasil a současně Statut VUT s touto úpravou předložil AS VUT ke schválení.  

Večer před začátkem zasedání obdržel předseda AS Dalík od kvestora Kotka e-mail, ve kterém kvestor 
jménem vedení VUT předložil AS VUT k projednání a schválení nový návrh Statutu VUT. Návrh obsa-
huje nové změny, zejména novou formulaci článku 21, podle níž se Disciplinární komise VUT zřizuje 
a její činnost se rozšiřuje o projednávání přestupků souvisejících s neplacením poplatků za studium stu-
denty, kteří přesáhnou standardní dobu studia o více, než 1 rok.  

Členové AS VUT konstatovali, že předložený návrh je nutné považovat za nový, projednat jej 
v legislativní komisi AS VUT a ke schválení jej předložit na nejbližším zasedání AS VUT.  
 
 
11. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Volební a jednací řád AS VUT 

Návrh nového znění Volebního a jednacího řádu AS VUT se zapracovanými připomínkami LK AS VUT 
a technickými úpravami MŠMT rozeslaný členům AS VUT e-mailem dne 5. 3. 2008 legislativní komise 
AS VUT neprojednávala z důvodu, že rektor Rais tento předpis nepředložil AS VUT k projednání. LK na 
svém zasedání dne 18. 3. 2008 vyslovila žádost, aby Správní odbor Re VUT tento předpis v co nejkratším 
termínu dopracoval tak, aby mohl být rektorem VUT předložen k projednání. LK zdůraznila, že vyhlášení 
voleb do AS VUT lze uskutečnit jen za předpokladu zaregistrování nového znění tohoto vnitřního předpi-
su VUT na MŠMT.  

Návrh nového znění Volebního a jednacího řádu AS VUT s novými úpravami byl zaslán kvestorem Kot-
kem vpředvečer zasedání e-mailem předsedovi AS VUT s následujícím vyjádřením:  
„S ohledem na skutečnost, že vedení VUT nemělo možnost projednat navrhované změny ze strany AS 
VUT, které v některých bodech obsahovaly, dle názoru vedení VUT v Brně, diskriminační prvky vůči ně-
kterým akademickým pracovníkům VUT při volbách zástupců z nefakultních součástí, předkládá vedení 
VUT uvedené body v co nejjednodušší podobě.“ 

Předseda AS doc. Dalík sdělil, že znění VJŘ AS VUT rozeslané členům AS VUT dne 5. 3. 2008 bylo mj. 
realizací kategorického požadavku vedení VUT, aby zastoupení akademických pracovníků vysokoškol-
ských ústavů v AS VUT bylo na stejné úrovni jako zastoupení akademických pracovníků fakult VUT. 
Toto znění bylo prostudováno právníky MŠMT, kteří s ním vyslovili předběžný souhlas a na žádné dis-
kriminační prvky neupozornili. Dále sdělil, že při projednávání návrhu změn Statutu VUT a nového znění 
VJŘ AS VUT legislativní komisí AS v únoru a začátkem března průběžně informoval na jednáních vede-
ní VUT o připomínkách a připravovaných doporučených úpravách LK AS VUT ve Statutu VUT 
a Volebním a jednacím řádu AS VUT. Tyto vnitřní předpisy byly vždy po projednání v LK AS VUT 
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s navrženými vyznačenými změnami ihned posílány rektorovi VUT. Vzhledem k tomu, že již jednou 
kvestor Kotek ve svém e-mailu předsedovi AS Dalíkovi vyslovil názor, že vedení VUT nebylo dostatečně 
informováno, byl zpracován chronologický postup projednávání výše uvedených dokumentů a následné-
ho informování vedení VUT, který obdrží členové AS VUT jako interní materiál. Dopis stejného obsahu 
bude předán rektorovi VUT a v kopii kvestorovi. 

AS VUT vzal na vědomí předložení návrhu Volebního a jednacího řádu AS VUT s tím, že tento předpis 
bude projednán v legislativní komisi AS VUT a předložen ke schválení na nejbližším zasedání AS VUT 
po uplynutí předkládací lhůty.  
 
 Vnitřní předpisy FA 

Nová znění Statutu FA, Volebního a jednacího řádu AS FA a Jednacího řádu Vědecké rady FA byla dle 
požadavku AS VUT ze dne 12. 2. 2008 (viz usnesení UAS č. 10) s barevně vyznačenými změnami před-
ložena z Fakulty architektury legislativní komisi AS VUT dne 28. 3. 2008. Členové LK tyto vnitřní před-
pisy FA ihned projednali na zasedání dne 4. 4. 2008 a v revizním režimu v nich vyznačili své připomínky 
a návrhy na úpravu, včetně připomínek Mgr. Pavlíkové ze Správního odboru Rektorátu. Takto upravené 
dokumenty byly ihned po zasedání LK dne 4. 4. 2008 rozeslány všem členům AS VUT.  Za zásadní po-
važuje LK AS VUT požadavek na ustanovení dvou volebních obvodů – viz usnesení UAS č. 3 ze zasedá-
ní AS VUT č. 1/2008.  

AS VUT přijal k výše uvedeným dokumentům následující usnesení.  

Návrh usnesení AS č.  5: 
AS VUT schvaluje, aby Statut FA, Volební a jednací řád AS FA a Jednací řád Vědecké rady FA 
s připomínkami LK AS VUT a Správního odboru Rektorátu vyznačenými v dokumentech v revizním 
režimu byly poslány zpět AS FA k zapracování připomínek LK AS VUT a Správního odboru Rektorátu 
a jejich opětovnému předložení AS VUT ke schválení.  
Hlasování:  pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
 Organizační řády dalších součástí VUT 

Legislativní komise AS VUT na svém zasedání dne 4. 4. 2008 připravila návrh vzoru organizačního řádu 
další součásti VUT s přihlédnutím k tomu, že je to její jediný vnitřní předpis. Návrh bude rozeslán všem 
členům AS VUT k připomínkám, poté bude legislativní komisí uveden do definitivního stavu a nakonec 
bude předložen AS VUT ke schválení. Tento dokument bude předán Mgr. Pavlíkové ze Správního odboru 
Rektorátu jako podklad pro vytvoření nových znění organizačních řádů všech dalších součástí VUT.  

Organizační řád Ústřední knihovny, předložený AS VUT k projednání a schválení, bude projednán tak, 
aby byl s  tímto obecným vzorem v souladu.  
 
 Různé legislativní záležitosti 

Členové LK AS VUT na zasedání dne 4. 4. 2008 vyzvali předsedu AS VUT doc. Dalíka, aby zaslal před-
sedům AS fakult informaci o účasti zástupců AS fakult na zasedáních AS VUT. Prof. Vávrová doporučila 
AS VUT přijmout níže uvedené usnesení.  

Návrh usnesení AS č. 6: 
AS VUT žádá předsedu AS VUT, aby informoval předsedy AS fakult o účasti  členů AS VUT – zástupců 
fakult VUT – na zasedáních AS VUT v letech 2007 a 2008.  
Hlasování:  pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 
 
 
12. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Studijní program Rizikové inženýrství 

Návrh studijního programu „Rizikové inženýrství“ byl AS VUT rozeslán k vyjádření e-mailem dne 18. 2. 
2008. Dle sdělení rektora Raise dochází k zásadní změně: Celoškolský studijní program „Rizikové inže-
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nýrství“ bude organizačně zajišťovat ÚSI a na výuce se budou podílet FSI, FEKT, FIT, FAST, FCH, FP 
a ÚSI.  

Předsedkyně PK AS VUT RNDr. Krupková sdělila, že pedagogická komise by se neměla zabývat záleži-
tostmi formálními a legislativními, ale spíše obsahovou stránkou. K té PK AS VUT nemá námitek, za 
zásadní považuje stanovisko Vědecké rady VUT, která studijní programy VŠ ze zákona schvaluje.  

Doc. Dalík informoval, že stanovisko VR VUT bylo získáno korespondenční formou:. Několik připomí-
nek bylo vzneseno jen k organizaci programu, a proto se předložený návrh doplňuje. Na základě připomí-
nek členů Vědecké rady VUT se připravuje směrnice rektora za účelem organizačního zabezpečení tohoto 
studijního programu.  
 
 Kritéria pro stanovení pedagogického zatížení učitelů na VUT  

RNDr. Krupková konstatovala, že neobdržela žádné informace členů AS VUT, zda a jakým způsobem se 
stanovuje pedagogická zátěž akademických pracovníků na různých vysokých školách v ČR i v zahraničí. 
Proto požádala AS VUT, aby přijal níže uvedené usnesení.  

Návrh usnesení AS č. 7: 
AS VUT žádá své členy, aby v rámci svých možností zjistili způsob, jak se stanovuje pedagogické zatíže-
ní akademických pracovníků na různých vysokých školách v ČR a v zahraničí.   
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
 
13. RŮZNÉ 
 
 Ing. Škapa a doc. Münsterová pozvali členy AS VUT na přednášky lektora Dr. Franka McMahona 

z Dublin Institute of Technology (DIT), konané ve dnech 10. 4. a 11. 4. 2008 v prostorách Centra 
VUT. Názvy přednášek jsou „Systém zajišťování kvality na DIT“ a „Systém rozvoje lidských zdrojů 
na DIT“.  

 AS VUT byla předložena „Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za r. 2007“. Zpráva byla roze-
slána e-mailem všem členům AS VUT dne 7. 4. 2008.  

 AS VUT byl předložen návrh nového znění Disciplinárního řádu pro studenty VUT – členům AS 
VUT bude rozeslán po skončení zasedání. 

 
 

 
 

   
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 4/2008 DNE  8. 4. 2008 
 

UAS č. 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Lhotákovou a doc. Kunovského.  
 

UAS č. 2 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 3/2008 konaného dne 11. března 2008. 
 
UAS č. 3 
AS VUT schvaluje Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za rok 2007 ve znění po zapracování drobných 
formálních oprav. 
 
UAS č. 4 
AS VUT projednal záměr vykoupit pozemky v lokalitě Pod Palackého vrchem (viz dopis kvestora ze dne 
11. 3. 2008, č.j. 42/90310/08) a vůči uvedenému záměru nemá námitek.  
 
UAS č. 5 
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AS VUT schvaluje, aby Statut FA, Volební a jednací řád AS FA a Jednací řád Vědecké rady FA 
s připomínkami LK AS VUT a Správního odboru Rektorátu vyznačenými v dokumentech v revizním 
režimu byly poslány zpět AS FA k zapracování připomínek LK AS VUT a Správního odboru Rektorátu 
a jejich opětovnému předložení AS VUT ke schválení.  
 
UAS č. 6 
AS VUT žádá předsedu AS VUT, aby informoval předsedy AS fakult o účasti  členů AS VUT – zástupců 
fakult VUT na zasedáních AS VUT v roce 2007 a 2008.  
 
UAS č. 7 
AS VUT žádá své členy, aby v rámci svých možností zjistili způsob, jak se stanovuje pedagogické zatíže-
ní akademických pracovníků na různých vysokých školách v ČR a v zahraničí.   
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 22. dubna 2008 od 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 

 
 
 
V Brně dne 17. 4.  2008 
 
 
 
 
 
 
      Petr Donth, v. r.                                                                                 Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc., v. r. 
předseda SK AS VUT                                                                                           předseda AS VUT 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
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